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Jovanović: Spremamo se kao da će vakcina biti dostupna sutra 

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović kaže za RTS-a da je veoma nepovoljno to što svi pacijenti 

koji zahtevaju bolničko lečenje zahtevaju i primenu kiseonika. To dodatno komplikuje i otežava situaciju i 

rad, jer se za sve terapijske procedure zahteva i aktivno učešće medicinskog kadra, ističe Jovanovićeva. 

Kada je pitanju vakcina, direktorka "Batuta" kaže da će imunizacija biti vanredna i verovatno 

preporučena. 

Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje "Milan Jovanović Batut" i članica Kriznog štaba, 

rekla je u Dnevniku RTS-a da se povećava broj i učestalost pregleda i da veći procenat ljudi zahteva 

bolničku pomoć. 

"Treba se vakcinisati protiv sezonskog gripa" 

Što se tiče vakcine protiv sezonskog gripa, kaže da te vakcine ima i da nije kasno primiti je. "Treba to 

učiniti tokom decembra, čak i januara", ističe Jovanovićeva. 

Laboratorijski još nije potvrđen virus sezonskog gripa, navodi direktorka "Batuta", ali preporučuje 

imunizaciju pošto se ulazi u sezonu kada se može pojaviti. 



 
 

"Ono što je veoma nepovoljno jeste da svi pacijenti koji zahtevaju bolničko lečenje zahtevaju i primenu 

kiseonika. To dodatno komplikuje i otežava situaciju i rad, gde pored potrebnog kreveta u intenzivnoj ili 

poluintenzivnoj nezi, za sve te terapijske procedure se zahteva i aktivno učešće medicinskog kadra", 

navodi Jovanovićeva. 

Samo tokom noći, prema podacima koji stižu kontinuirano, na Infektivnoj klinici Kliničkog centra Srbije, 

bilo je oko 90 pregleda. 

"Više od 50 pacijenata je tokom noći dobilo pomoć od strane službe hitne pomoći. Pacijenti se prevoze 

tamo gde su bolnički kapaciteti dostupni", napominje direktorka "Batuta". 

Upitana kada bi nove mere mogle da daju rezultate, objašnjava da je iskustvo pokazalo da mere ne 

mogu za jedan dan dati rezultat. 

"Mi ćemo izaći iz ovoga. Svako će od nas dati doprinos. Borba je takva da svako može svojim 

ponašanjem da doprinese", poručuje Jovanovićeva.  

Ponovo apeluje na primenu ličnih zaštitnih mera. "To je ono što svako od nas može da učini", navodi 

Jovanovićeva.  

U toku pripreme za vakcinaciju, verovatno će biti preporučena 

Kada je pitanju vakcina, direktorka "Batuta" kaže da će imunizacija biti vanredna i verovatno 

preporučena. 

"Najpre se vakcinišu zdravstveni radnici, ali istovremeno i starije stanovništvo koje ima više od 60 ili 65 

godina", navodi Jovanovićeva. 

Ističe da su u toku opsežno pripreme i da se nadležni spremaju kao da će vakcina sutra biti dostupna. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Predsednik sa čelnicima "Torlaka", "Batuta", Agencije za lekove i RFZO o hitnoj nabavci vakcina 

Predsednik Aleksandar Vučić sastao se sa čelnicima nadležnih instituta i agencija, a jedina tema 

razgovora bila je hitna nabavka vakcina. 

"Hitna nabavka vakcina je jedina tema današnjeg sastanka sa predstavnicima Instituta za virusologiju, 

vakcine i serume 'Torlak', Instituta za javno zdravlje Srbije 'Dr Milan Jovanović Batut', Agencije za lekove i 

RFZO", naveo je Vučić, uz fotografije sa sastanka, na zvaničnom Instagram nalogu buducnostsrbijeav. 

Sastanku su prisustvovali i premijerka Ana Brnabić i ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

Inače, predsednik je sinoć, tokom obilaska radova na izgradnji nove kovid bolnice u Batajnici, istakao da 

je spas u borbi protiv virusa, uz masovno testiranje, upravo i vakcina i da se država trudi i pokušava da u 

narednih mesec dana obezbedi prve količine. 



 
 

 

 

Doktori iz crvene zone apeluju: Prizovite se pameti, svi su na granici snaga 

Jedna po jedna bolnica ulazi u kovid sistem. Prvi put su u crvenoj zoni i Klinika za opekotine, plastičnu i 

rekonstruktivnu hirurgiju Kliničkog centra Srbije i bolnica "Sveti Sava". Doktori iz tih bolnica apeluju na 

poštovanje mera jer je sistem opterećen, a lekari na ivici snaga. 

Biljana Ćertić sa Klinike za opekotine, plastičnu i rekonstruktivnu hirurgiju Kliničkog centra Srbije, koja je 

prvi put u kovid sistemu, kaže za RTS da su za nekoliko sati primljena 33 pacijenta. 

Razgovor Ivane Božović sa Biljanom Ćertić i Marjanom Vukićević 

"Od toga samo pet pacijenata bilo sposobno da uđe na kliniku na svojim nogama. Ostali su bili 

transportovani i to samim tim govori o težini njihovog stanja", napominje Ćertićeva. 

Najmlađi pacijent ima 24 godine, a hospitalizovan je i momak od 30 godina, koji je imao infarkt a 

pozitivan je na koronu. Najstarija pacijentkinja ima 92 godine. 

Ukazuje da nisu svi sigurni gde su se zarazili: "Ulavnom kontakti, nepažnja, jedan sekund može dovesti 

do katastrofalnih posledica." 

"Do ponedeljka smo se bavili našim granama, pre svega hirurgijom, jako brzo smo se organizovali i prešli 

u novi režim rada", navodi Ćertićeva dodajući da u bolnici postoje crvena i zelena zona, tako da nema 

mešanja i ukrštanja. 

Oni koji imaju opekotine sada su hospitalizovani na Vojnomedicinskoj akademiji, navodi Ćertićeva.  



 
 

"Morali smo i mi da uđemo u kovid sistem, organizovali smo se sjajno, svi su bili maksimalno 

požrtvovani, radno vreme ne postoji, i medicinskog i nemedicinskog osoblja, premoreni su jer nismo 

prestajali da radimo, kod nas su bili životno ugroženi pacijenti, nastavili smo ritam koji već imamo. 

Izuzetna posvećenost i požrtvovanje kompletnog osoblja na klinici", naglašava Ćertićeva. 

Apelovala je na građane da poštuju mere i uputila posebnu poruku:  

"Jako ćemo brzo da se napunimo, malo da se svi dozovu pameti, da vode računa o sebi i bližnjima i da 

pokažu znak empatije prema zdravstvenim radnicima. Ko nije bio u crvenoj zoni, ne može da pretpostavi 

šta to znači", istakla je Đertićeva. 

"Sveti Sava" prima i pozitivne i pacijente sa moždanim udarom  

Marjana Vukićević, direktorka bolnice "Sveti Sava", navodi da su kapaciteti gotovo popunjeni. Tokom 

noći bilo je tri slobodna mesta i sva tri su popunjena. 

"Trenutno ima 150 kovid i nekovid pacijenata, na kovid odeljenju je 60. Uglavnom je reč o srednje teškim 

pacijentima", napominje Vukićevićeva. 

Objašnjava da se svi prijemi najavljuju iz drugih bolnica. Kada nema mesta, ubacuje se dodatni krevet. 

"Građevinski nismo idealni za kovid, imamo jedan ulaz. Čim neko ima povišenu temperaturu, posmatra 

se kao pozitivan. Mnogo je pozitivnih u Beogradu, svi koji dođu testiraju se antigenskim testom i pravi se 

selekcija da li je za kovid ili ne, ako je reč o moždanom udaru", napominje direktorka bolnice "Sveti 

Sava". 

Ukazuje da su lekari navikli na teške situacije, pa su se brzo privikli ovakvoj situaciji. 

"Svi lekari su to prihvatili da rade, dolaze redovno na posao, anesteziologa imamo samo četvoro, 

pokrivaju dve intenzivne nege, angio salu. U zelenoj zoni su noću, ako treba da uđu u crvenu zonu, 

oblače se, prolaze iz zelene u crvenu zonu. Mislim da su pacijenti sigurni", naglašava Vukićevićeva. 

Apeluje na pacijente da imaju strpljenja. 

"Moramo da vršimo trijažu, nekad ne žele da čekaju, žele preko reda. Samo ih molim za strpljenje i da 

nam pomognu da ovo pobedimo", istakla je direktorka bolnice "Sveti Sava". 

 

 

 

 



 
 

 

 

"TEŽAK VIKEND JE PRED NAMA I CELA NEDELJA" Dr Tiodorović upozorava, ali ima i dobrih vesti: Evo 

kakvu situaciju očekuje oko Nove godine i kada će zaravnanje krive 

Član kriznog štaba Vlade Srbije dr Branislav Tiodoroić rekao je danas da je pred nama još jedan težak 

vikend, kao i naredna nedelja, a da je ukoliko budemo poštovali mere moguće da do Nove godine dođe 

do pada broja zaraženih, uz mogućnost pojave pikva manjeg intenziteta. 

On je, gostujući u jutarnjem programu "TV Prva" istakao da se rezultati nedavno uvedenih mera mogu 

očekivati za 10 do 12 dana. 

- Ako mere budemo stvarno sprovodili, svi zajedno, i shvatimo da ovo nije trenutak za neke druge 

rasprave, već samo za njihovo sprovođenje i ozbiljno ponašanje prema sebi i drugima, onda ćemo uspeti 

do 3, 4. decembra stvorimo situaciju da se može zaravniti kriva, jer se ne može okčekivati da pre toga 

imamo povoljnije rezultate sprovođenja svih mera, jer je uvek potrebno 10 do 12 dana da bismo ih 

sagledali - rekao je Tiodorović i dodao. 

"Moguće dočekati Novu godinu sa mirnijom situacijom" 

- U decembru može doći do pada, koji će u početku biti manje uočljiv, a posle i uočljiviji, sa mogućim 

pikovima, ali niskog intenziteta. Moguće je očekivati da novu godinu dočekamo sa značajno mirnijom 

situacaijom - istakao je epidemiolog. 

"Neki zamenili ekonomiju sa onim što ona nije" 

Dr Tiodorović je naglasio da se sa nekim merama zakasnio, jer su neki "zamenili ekonomiju sa nečim što 

ona ne predstavlja" 



 
 

- Mi iz medicinskog dela Kriznog štaba ukazivali smo na tu problematiku još u toku seprembra i govorili 

da u oktobru treba da budu primenjene vrlo ozbiljne mere. Bilo je pitanje da li ćemo ostaviti noćne 

klubove, kafiće, splavove, da rade onako kako su radili, sa onakvim strašnim snimcima koje smo videli ili 

ćemo računati da tu mere moramo da sprovedemo onako kako bi i trebalo - istakao je Tiodorović. 

- Neki su zamenili ekonomiju sa nečim što ne predstavlja ekonomiju, za mene to nije ekonomija, važno je 

da svi ljudi rade, ali treba razlikovati prioritete, a u ovom trenutku je prioritet zdravlje iznad svega, jer 

samo zdravi ljudi mogu da rade - rekao je on. 

"Još jedna teška nedelja pred nama" 

Napomenuo je da će nam predstojeći vikend, kao i čitava naredna nedelja biti vrlo teške. 

- Treba da očekujemo da će nam ova i sledeća nedelja biti vrlo teške. Imamo pojavu da se sve posledice 

onoga što se nije sprovodilo i shavtalo ozbiljno odrazilo na sve. Nema izuzetaka, svi moramo da 

vbudemo svesni situacije - rekao je dr Tiodorović. 

Profesor Tiodorović je istakao da su mere koje se odnose na nastavu u školama i na fakultetima imale za 

cilj smirivanje situacije. 

- Mere koje smo doneli juče i koje će se, pre svega, odnose na obrazovni sistem, imaju za cilj da situaciju 

što više smirimo. Sa onim merama koje smo opredelili prošli put treba biti jasan, sve je to u cilju 

postizanja rezultata, da pokušamo da smirimo situaciju - rekao je Tiodorović. 

"Kod nas se miksuje i meša" 

Rekao je da ga iznenađuje činjenica da u Srbiji neki ljudi nisu svesni prioriteta u ovom trenutku, a to je 

očuvanje ljudskog zdravlja. 

- Mene apsolutno iznenađuje jedna činjenica. Ja gledam i druge programe, pratim podatke po drugim 

zemljama u Evropi i moram da primetim da se kod nas nešto miksuje i meša sa nečim što predstavlja 

prioritet. Ljudi moraju da budu svesni da je prioritet očuvanje zdravlja. Tako me iznenađuje da neki od 

radnika u obrazovanju nisu shvatili ili nisu hteli da shvate zašto smo ostavili da škole rade pod sadašnjem 

sistemu od prvog do četvrtog razreda. Naučno je dokazano da ta deca vrlo retko oboljevaju, da su skoro 

nebitan prenosilac, a da je sa pedagoške strane za njih vrlo važno da idu u školu i zato smo se opredelili 

za tako nešto - napomenuo je Tiodorović - i dodao. 

"Onlajn nastava u ograničenom trajanju" 

- Što se tiče starijih razreda, srednjih škola, pa i fakulteta, opredelili smo se za, u opet ograničenom 

trajanju, za onajn nastavu i to ima za cilj da smanjimo kontakte. Pri tome računamo da će i oni sami, s 

obzirom na to da su formirane ličnosti, ozbiljni ljudi, da ne dolazi do okupljanja - rekao je on. 

"Nema opravdanja da uvedemo policijski čas" 



 
 

Naglasio je da u ovom trenutku ne postoji opravdanje da u Srbiji bude uveden policijski čas, a da neki 

sada kritikuju mere koje Krizni štab donosi, naglašavajuči kako bi policijski čas trebalo ponovo uvesti, a to 

su isti oni koji su bili protiv uvođenja, kada je bio na snazi. 

- Ja imam utisak da neki upućuju kritike, i treba da ih upućuju, treba biti otvoren i jasan, ali kad nam 

ponavljaju predloge o kojima smo mi govorili još pre mesec, dva, onda je bilo suprotno. Kada smo uveli 

policijski čas bilo je pitanje zbog čega smo uveli policijski čas. Sada ti ljudi kritikuju, pokreću tužbe čak ili 

pak postavljaju pitanje što ne uvedete policijski čas. Nema opravdanja da uvedemo policijski čas niti da 

ograničavamo kretanje, vanredno stanje, ima opradanja da sprovodimo mere do kraja, vrlo ozbiljno i 

odgovorno - zaključio je dr Tiodorović. 

 

 

BUKTE NOVA ŽARIŠTA Đerlek: Virus se iz noćnih klubova preselio u porodice, očekujemo i 8.000 

zaraženih dnevno i porast broja umrlih 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja prof. dr Mirsad Đerlek kaže da je cela zemlja u opasnosti i da se 

zdravstveni sistem i država nadljudskim naporima trude da nađu svakom pacijentu mesto za lečenje. 

- Nižu se crni rekordi. Virus je u velikoj brzini. Preneo se iz noćnih klubova i kafića u porodice. U 

bolnicama imamo i cele porodice, po dve tri generacije koje zajedno leže i leče se – rekao je Đerlek za 

Pink. 

Kako kaže, to se nije dešavalo u prvom i drugom talasu i očigledno je da je treći mnogo jači i po kliničkoj 

slici koja je mnogo teža, zbog čega se i pune jedinice intenzivne nege, a to znači i veći broj umrlih. 



 
 

- Ono što najviše plaši jeste da ćemo u narednih sedam do 10 dana ići uzlaznom linijom. Verovatno ćemo 

dostići čak i 8.000 novozaraženih dnevno, broj umrlih može biti i do 50 što zaista zabrinjava – kaže 

Đerlek. 

Prema njegovim rečima, u Beogradu više nije 50 odsto od broja obelelih, već nekih 30 odsto i desilo se 

prelivanje. 

- Sada imamo veća žarišta u Novom Sadu, Kragujevcu, Pančevu, Novom Pazaru... stanje je vrlo 

zabrinjavajuće u celoj zemlji. Nadljudskim naporima se trudimo da svakom pacijentu nađemo mesto za 

lečenje – istakao Đerlek. 

On je naveo da se povećava broj testiranih osoba i da će ići na 30.000 testiranja na dnevnom nivou, jer 

su najopasniji pacijenti koji nemaju nikakve simptome. 

Opasnost od razbuktavanja za praznike 

Dekan Medicinskog fakulteta prof dr Nebojša Lalić napominje da građani Srbije i dalje misle da je korona 

negde drugde i da se dešava nekom drugom, a najgore je kako kovid zasipa i može se uvući u porodice 

neočekivano. 

- Vrlo je često da se virus unosi u zdravstevne ustanove i da se medicinski radnici osipaciju. Posebno je 

pred predstojeće praznike važno imati na umu da su osnovni generator zaražavanja su manja okupljanja. 

Pokušajmo da se toga uzdržimo – rekao je Lalić. 

 

 

BOLNICA U LOZNICI PRED "PUCANJEM" Direktorka: Nemamo dovoljan broj laboranata, ali narednih 

dana otvaramo JOŠ JEDNO KOVID-ODELJENJE 

U trijažnoj ambulanti Doma zdravlja u Loznici dnevno se pregleda više od 200 pacijenata, a juče je bilo 

više od 240 pregleda. 



 
 

Kako prenosi "RTS", veliki je pritisak na opštu bolnicu u Loznici, a u narednih nekoliko dana biće 

otvoreno još jedno kovid-odeljenje, gde će biti mesta za još 60 pacijenata, ukupno za 120. 

Direktorka Doma zdravlja u Loznici Branka Krasavac, kaže da se u ambulanti stalno povećava broj 

pregleda. 

- Nemamo dovoljan broj laboranata, ali se maksimalno trudimo da izađemo na kraj sa svim tim - rekla je 

Krasavac. 

 

 

MERKUR PONOVO U KOVID SISTEMU Specijalna bolnica u Vrnjačkoj banji sutra počinje da prima 

obolele od korone 

Na osnovu odluke ministarstva zdravlja, Specijalna bolnice Merkur u Vrnjačkoj Banji od sutra počinje da 

prima pacijente obolele od korona virusa. 

Tokom proleća Merkur je već bio u kovid sistemu, a kako je saopštio menadžment bolnice, to iskustvo 

biće iskorišćeno i u ovoj etapi rada. 

- Merkurovi lekari, sestre i pomoćni radnici, još tada su prošli kompletnu edukaciju. Organizacija rada 

biće postavljena po svim principima za očuvanje zdravlja zaposlenih i njihovih porodica, a time i 

bezbednost Vrnjačke Banje kao destinacije - izjavio je direktor Dejan Stanojević. 

U obaveštenju ministarstva zdravlja stoji da se "lica kod kojih je dijagnostikovano prisustvo zarazne 

bolesti Kovid 19, od 26. novembra, upućuju na hospitalizaciju u Specijalnu bolnicu za lečenje i 

rehabilitaciju Merkur u Vrnjačkoj Banji". 

Još 164 zaraženih u Kraljevu 



 
 

Prema poslednjem izveštaju Zavoda za javno zdravlje Kraljevo, od 361 testirane na korona virus, 

pozitivne su 164 osobe. 

U poslednja 24 sata, sa teritorije Kraljeva, prema informacijama Gradskog štaba, još dve osobe su 

preminule od posledica korona virusa. Od početka epidemije, iz ovog grada su preminule ukupno 64 

osobe. 

U Opštoj bolnici ''Studenica'' Kraljevo, trenutno se od Kovida 19 leče 52 pacijenta. Na intenzivnoj nezi je 

sedam pacijenata. 

 

 

Institut: U Vojvodini 1.755 novoobolelih, najteže u Novom Sadu, Pančevu... 

U Vojvodini je 25. novembra registrovano 1.755 novoobolelih od kovid-19, i u svim opštinama i 

gradovima registruje se visok nivo obolevanja, saopštio je Institut za javno zdravlje Vojvodine. 

"Po broju novih slučajeva prednjače Novi Sad, Pančevo, Sremska Mitrovica i Kikinda, a potom Subotica i 

Sombor. Situacija je kritična, posebno u Pančevu, Zrenjaninu i Sremskoj Mitrovici", navodi se u 

saopštenju. 

U ovom trenutku u Vojvodini ima 20.176 registrovanih aktivnih slučajeva zaraze koronavirusom, a u 

Institutu procenjuju da je taj broj daleko veći. 

"Najveći broj registrovanih aktivnih slučajeva je u Novom Sadu - 7.470, potom slede Pančevo i Zrenjanin 

sa više od 1.000 registrovanih aktivnih slučajeva. 

Na području svih opština i gradova situacija se ocenjuje kao vanredna, sa daljom tendencijom 

pogoršanja. 



 
 

"Zdravstveni sistem je u izuzetno teškoj, gotovo kritičnoj situaciji. Zaposleni u zdravstvu ulažu 

maksimalne napore da održe funkcionisanje sistema", ocenili su iz Instituta za javno zdravlje Vojvodine. 

Ponovo su apelovali na sve da se poštuju mere za sprečavanje širenja epidemije, nošenje maski, držanje 

fizičke distance i izbegavanje okupljanja. 

 

 

RFZO kaže da ne uređuje procedure zapošljavanja zamena odsutnih radnika 

Povodom priloga o stanju zdravstvenog sistema i problemima u bolnici u Valjevu koji je emitovan u 

našem jučerašnjem Dnevniku, oglasio se Republički fond za zdravstveno osiguranje. Oni navode da RFZO 

nije nadležan, niti uređuje procedure zapošljavanja zamena odsutnih ugovorenih radnika, već 

Ministarstvo zdravlja. 

Naime, kako stoji u saopštenju, kadrovskim planom je utvrđeno da je zamena odsutnog radnika moguća 

samo u slučaju dužeg odsustva, odnosno dužeg bolovanja. Shodno navedenom, Filijala za Kolubarski 

okrug u Valjevu ne sme odobriti zamenu radnika Opštoj bolnici Valjevo suprotno kadrovskom planu 

Ministarstva zdravlja. 

RFZO takođe ne može da preuzme odgovornost za kršenje propisa koji regulišu obračun i isplatu plata i 

korišćenje javnih sredstava suprotno zakonu. Zdravstvena ustanova, kao poslodavac, u obavezi je da 

obračuna i isplati platu u skladu sa Zakonom, dodaju u RFZO. 



 
 

Reagovanje RFZO usledilo je posle priloga N1 da zaposleni Opšte bolnice u Valjevu poslednjim naporima 

uspevaju da odgovore na veliki priliv kovid pacijenata poslednjih dana, kao i da su prenapregnuti su i 

smeštajni i kadrovski kapaciteti. 

"Ne postoji kapacitet u Valjevskoj bolnici koji može da izdrži ovoliki pritisak", rekla je pomoćnica 

direktora Opšte bolnice u Valjevu dr Katarina Vasiljević Pantelić i istakla da će dodatnim angažovanjem 

14 kreveta na odeljenju kardiologije biti iscrpljeni svi kapaciteti Opšte bolnice za smeštaj kovid bolesnika. 

Trenutno je sto medicinskih radnika pozitivno na koronavirus, pet ih je hospitalizovano, a 17 

nemedicinskih radnika je pozitivno. 

"U novoj koronarnoj jedinici imamo 14 mesta za respiratore, dobili smo respiratore od Ministarstva 

zdravlja, samo da se nadamo da će instalacije moći da podrže respiratore. Ali, u međuvremenu su nam 

se razbolela četiri anesteziologa, 12 internista i četiri pulmologa. To su ljudi koji su nosioci posla što se 

tiče kovida. Njih menjaju lekari iz ostalih službi. Sve sestre koje su se razbolele sa kovid odeljenja 

zamenjuju sestre sa ostalih odeljenja, ostala odeljenja trpe. Kaskamo, bukvalno, iz dana u dan", istakla je 

Vasiljević Pantelić i dodala da smatra da se rukovodstvo bolnice nalazi u procepu, jer ministar zdravlja 

kaže da sa Zavoda za zapošljavanje primaju nove ljude, gde god nedostaju, a Republički fond zdravstvene 

zaštite za iste te ljude ne daje pare za plate. 

"Mi smo u procepu. RFZO čak ne priznaje ni ljudima koji rade preko 40 sati, taj prekovremeni rad ne 

plaćaju", rekla nam je juče doktorka. 

 


